

Referat fra HB-møde (online)

Møde	Hovedbestyrelsen
Dato	9. juni 2022
Tidspunkt	19:30 – 21:30
Sted	Online
Deltagere	Karin Christiansen (KC), formand
	Vivi Gilsager (VG), BHR-formand
	Helen Kragh (HK), næstformand
	Henrik Wittrup (HW), bestyrelsesmedlem
	Lotte Hendriksen (LH), kasserer
	Lene Frøkjær (LF), sekretær (<i>referent</i>)
	Karin Dederthing (KD) – deltog i punkt 1 og 2
Afbud fra	René Jørgensen (RJ), Avlsrådsformand
	Elisabeth Dreier (ED), Sekretariat

1. Siden sidst

KC bød velkommen.

Sekretariatets adhoc opgaver (især personsager) er blevet for omkostningstunge, og ED deltager derfor ikke i mødet for at reducere omfanget.

2. Regnskab og budget (KD)

KD har haft fat i SKAT ang. fuldmagt. Foreningen er blevet momsregistreret i 1973. KD har undersøgt nærmere og regnet på den delvise moms. Man bør beregne det hvert år (den momspligtige omsætning i forhold til den ikke momspligtige omsætning).

Vi bogfører alt uden moms og beregner ved årsregnskabet, hvad der er af indtægter med moms og modposterer herefter dette på de respektive konti. Revisoren er enig i, at dette er fremgangsmåden for at sikre sig, at det gøres korrekt. KD er nu i gang med at bogføre og kan fremvise et regnskab pr. 30/6 2022 med et resultat, som vi kan stole på.

HB: Vi bør have en kontoplan, som er mere simpel og overskuelig – og som i stedet beskriver de enkelte konti, som har stor interesse for medlemmer.

Mødet fortsætter herefter uden KD.

3. Indkomne sager

Kort orientering om verserende disciplinærsag, hvor sagen er oppe på 150 sider nu. Vi har henvist det tidligere medlem til DKK, hvor sagen er under behandling.

Orientering om kommende retssag i tvist. SHKD skal vidne.

4. Nyt fra sekretariatet

Der har været korrespondance med Mobillos ang. betalingsmoduler ift. kontingentopkrævning, som fremover foretages hvert år den 1.5.

Der er en del arbejde i at tjekke betalinger for tilmelding til HAS, så vi opfordrer igen medlemmerne til at betale straks ved tilmelding, samt skrive hvilken hund, der betales for.

5. Caniva

Der har været arbejdet med den nye Caniva-kontrakt, som nu er underskrevet.

6. Ansvars- og arbejdsfordeling

Drøftelse af om vi fortsat skal have et FU (forretningsudvalg).

I henhold til klubbens lovene skal vi have et FU. HB laver forslag til næste repræsentantskabsmøde, hvis vi fortsat ønsker at nedlægge det.

Alle roller i "Ansvars- og arbejdsfordeling" blev gennemgået og tilrettet.
Det lægges på hjemmesiden, når HB har godkendt rettelserne.

7. Nyt fra BHR

VG fortalte kort fra IGP3 DM. Regnskabet herfor er ved at være færdiggjort.

8. Nyt fra AVR

Der efterlyses fra flere sider opdrættermøder.

VG tager initiativ til, at der afholdes fællesmøder for BHR og AVR, så man får et godt samarbejde på tværs og på denne måde arbejder for at vende aktivitetsniveauet ift. arrangementer i klubben.

9. VM status (VG)

Planlægningen er sat på skinner, og hjemmesiden kører.

Der oprettes et arrangement i Caniva, hvor medlemmer kan melde sig til som frivillige. De ansvarshavende skal beskrive deres opgaver, og hvad der er brug for af hjælp, så man får en oversigt over de forskellige jobs.

Den 21/6 er der møde omkring arealerne.

VG holder møde med frivillig-gruppen den 22/6.

Der er sat penge af til markedsføring af Randers Kommune, men slet ikke i samme størrelse som i 2018.

Pt. 120 tilmeldte (der kommer nok ikke så mange flere, da Rusland, Ukraine og Hviderusland ikke stiller).

Der skal styr på de fleste ting inden sommerferien, men f.eks. kataloget ligger jo først herefter, og der er stadig mange praktiske opgaver, der skal løses.

10. Nyt fra Ungdomsudvalget

Der er nu 8 deltagere, og vi skulle helst op på flere. Skal arrangementet nytænkes?

Hvor mange opdrættere kender måske nogle familier med unge mennesker, som man kunne prøve at gøre interesseret. Opdrætterne gør dog i forvejen et godt stykke arbejde, så der skal tænkes lidt ud af boksen for at tiltrække de unge.

11. RSV2000-hund Junker-sagen

VG redegjorde for status efter aftale med RJ da de er dem som samarbejder og har kontakten til henholdsvis DKK og FCI. Junker er født som malinois og omregistreret i RSV2000 som en schæferhund. Hvalpe efter Junkers søn, Jäger del Camino Duro, er DNA-testede, og resultatet viser, at hvalpene er 25% malinois. Der er flere Junker-afkom, der parrer, og der er skrevet til DKK og FCI. Efter sigende skulle der være 800 hvalpe efter Junker i verden. Der er også allerede Junker "børnebørn", og det har været et meget bevidst aggressivt forsøg på så hurtigt som muligt at få blandet blodet. Man skal være sikker på, at man får en raceren schæferhund, og ikke en blanding, hvilket jo ikke er tilfældet her – en stamtavle er jo et ægthedsbevis, som man skal kunne stole på. DKK blokerer de hunde, hvor afstamningen er ukendt.

FCI afholder møde herom den 28/6, og vi afventer resultatet. Vores opslag på Facebook har vakt en del opmærksomhed, også i FCI, og vi har gjort, hvad vi pt. kan for at belyse sagen.

Ulla Hansen har kontakten til SV i forbindelse med Junker-sagen.

Vi drøftede, om Schæferhundeklubben skulle anmode DKK om, at der foretages DNA-racebestemmelse på alle hunde, som er overført fra RSV 2000, og som står med blanke felter i stamtavlen og dermed ikke med sikkerhed kan anses som racerene.

Det er naturligvis på baggrund af tilfældet med "Junker," at vi finder det relevant, at vi sikrer os for fremtiden. DNA-undersøgelser foretages naturligvis for ejerens eller opdrætters egen regning.

Hvis vi ikke får dette vedtaget som standardprocedure, kan man forudse mange bekymrede enkelthenvendelser, da der jo er "produceret" en del hunde i RSV-regi.

12. Opvisningsholdet

VG og KC har været i kontakt med opvisningsholdet, og Stine Grube har taget anførerbindet på og har kontakten til HB. Vi skal fra HB bakke op omkring opvisningsholdet med flyers, standere osv. HW bliver kontaktperson fra HB.

13. Eventuelt

Kredsoversigt på hjemmeside er ikke opdateret. Det er et krav til kredsene, at der er link til en kontaktside, telefonnummer el.lign.

Forslag til hjemmesiden om et Danmarkskort med kredse. LF undersøger.

Skal listen opdeles i regioner i stedet for løbende numre?

Drøftelse af om en kreds kan blive for lille. Hvor mange medlemmer skal der til for, at man er en kreds?

Drøftelse af, om vi bør lave en standard for, hvad der skal være af krav til en kreds om afholdelse af prøver, kurser, arrangementer etc. Herunder f.eks. faciliteter, banens beskaffenhed, markedsføring af arrangementet osv.

KC: Orienterede om problemer i en kreds. Der afholdes ekstraordinær generalforsamling.

VG har lavet et udkast til en skrivelse omkring indkaldelse til medlemsmøde, som søger en bred dialog med input og løsningsforslag til, hvad der burde gøres, og hvad der ikke fungerer.

Der arbejdes videre hermed.

VG: Udarbejder kalender med liste over efterårets arrangementer og møder.

KC: Tilbud i slutningen af november om Webinar til kredsbestyrelser ang. afholdelse af generalforsamlinger.

Næste møde afholdes i august.